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М.СЛАВУТИЧА
Інформаційний простір не 

відчуєш на дотик. І все ж ми щод
ня і щогодини відчуваємо його, 
читаючи пресу, дивлячись теле
передачі, спухаючи радіо, спілку
ючись через Інтернет. Кожен із 
нас добре розуміє, якої ваги на
були в сучасному суспільстві за
соби масової інф орм ації. їх  
вплив на всі аспекти суспільно
го життя такий великий, що не
рідко можна чути:

"Засоби масової інформації 
—  це четверта влада у Державі”. 
Інформаційна потужна машина 
формує громадську думку, сус
пільну мораль, має неабиякий 
вплив на всі суспільні відноси
ни. Я к  кажуть, недостатність 
інформації породжує чутки, а 
надлишок інформації -  Інф ор
маційний галас”.

Який же на сьогодні стан 
інформаційного поля Славути
ча? Славутчани отримують пе
редплатних видань 3800 ек
земплярів (навіть чверть ви
дання не припадає на кожного 
м еш канця), зар еєстр о ван о  
близько 1400 користувач ів  
Інтернету, жителі міста мають 
змогу переглядати понад -50 
телевізійних каналів. Крім того, 
у місті, в кіосках “Облпреси", 
розповсюджується ЩОМІСЯЦЯ 
450 найменувань періодичних 
видань українських видавців. 
Це 27 тис. примірників щоміся
ця. Реалізується 80% від про
понованої продукції. Це в се
редньому по 1 примірнику на 
мешканця міста.

Одиницею виміру одних є 
ефірний час, других —  друко
вана площа. Яку газету читати, 
який те ле ка н а л  д и в и ти ся , 
звісно, вибирає для себе кожен 
відповідно до власних смаків, 
уподобань і потреб.

Інф орм ац ійний простір  
міста наповнюють і місцеві за
соби масової інформації.

раження на сторінках “Теле- 
дня-Славутича” і в програмах 
міського телебачення. Крім 
того, засоби масової інфор
м а ц ії м іс та  н ео д но р азо в о  
п іднімали проблемні та  бо
лючі питання місцевого життя. 
Були відкриті дискусії стосов
но кабельного телебачення, 
медичного обслуговування, 
осв іти , сф ери послуг, кому
нальних послуг тощо. Це, бе
зумовно, сприяло вирішенню 
певн о ї части ни  н авед ен и х 
проблем і зниженню соціаль
ної напруги в місті. У  2000 році 
газета збільшила свій обсяг з 
12 друкованих сторінок до 16, 
а зараз виходить на 20 сто
рінках.

Я  зовсім не збираюся ана
лізувати чи просто суб ’єктив
но оцінювати продукцію те- 
лееф іру, місцеві видання. Ви 
сам і розумієте, що фахівців- 
журналістів у Славутичі не гу
сто . На ж аль , “си та ” ,  через 
яке просіювалися б справжні 
ф ах івц і ж урналістики, обтя- 
жені сум лінням  і етичними 
нормами, немає. В Славутичі 
с п р а в ж н іх  п р о ф е с іо н а л ів  
можна перерахувати на паль
цях однієї руки, том у кожен 
в и б и р а є  с вій  н а п р я м о к  у 
інформаційному морі. 

Є побажання міському те 
лебаченню розширити свою 
д ія л ь н іс ть  через догов ір н і 
відносини з фахівцями теле- 
ж урналістики на п ідготовку 
авторських програм в різних 
с ф е р а х  ж и тт є д ія л ь н о с т і-  
м іста . Я  думаю , що коштів на 
це достатньо :

О стан н ім  часо м  в ід ч у 
вається, що деякі представни
ки міської громади більш ак
тивніш е стали вболівати За 
розширення міського інфор
маційного поля. Дивно, ЩО вІД 
за к р и ття  а д м ін іс тр а ц іє ю

Як бачите, у місті створена 
система інформування насе
лення. Авторитет кожного кон
кретного засобу масової інфор
мації залежить від того, на
скільки якісним є віддзеркален
ня місцевих подій на сторінках 
газет і в телепрограмах.

Стабільне фінансування з 
міського бюджету має міська 
телерадіокомпанія “Славутич” 
(на 2005 рік в бюджеті запла
новано на ї ї  ф ін ан суванн я  
216,2 тис.грн.), засновником 
яко ї є С ла вути ц ька  м іська 
рада, і загальноміська газета 
“Теледень-Славутич" (заснов
ник і ви давец ь  О ОО  
“Компанія ’’Чернігів-інформ” (40 
тис. грн. на рік, це 3300 грн. що
місячно),. тираж 2450 екз. в 
тиждень, 20 полос. На видан
ня і підготовку газети в місяць 
засновником витрачається 14 
103 грн.

Жодна більш-менш значна 
подія, яка відбувалася в м істі, 
обов’язково знаходила відоб-

Ч А Е С  га зе ти  “ Ім п ул ьс"  
(квітень 1994 року) і до видан
ня першого номера загально
міської газети “Теледень-Сла
вутич” (кв ітень 1999 року), 
крім міської влади, нікого це 
питання не цікавило. Зараз 
картина зм ін и л а с я . В ід ч у 
вається політична активність 
соціально активних громадян.

Вважаю, що висловлювати 
с в о ї дум ки  гр о м ад ськи м  
організаціям, депутатам  д е- 
путатським комісіям на сто
рінках загальноміської газети 
ніхто не забороняє. Пишіть, 
висловлю йтесь і друкуйтеся 
так, як О лег Федоренко.

А  от попрацювати над ство
ренням міського радіо дійсно є 
необхідність, І в цьому б на
прямку я, як завідуюча центром 
інформації, думаю, треба пра
цювати. Тоді і розш ириться 
інформаційне поле ще більше. 
Успіхів усім нам,

Людмила ЛЮБИВА,
 завідую ча Центром 
інформ ації виконкому


